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- Vi vet at lovverket rundt medisiner er strengt. Vi har imidlertid ikke tid til å vente. Karina Ovaldsen og Sylvi Hokland kjemper for livet til sin
bror og mann, Geir-Arne Ovaldsen. Datteren Beatrice Ovaldsen (16) var ikke tilstede da bildet ble tatt. Foto: Knut Ivar Aarstein

Stoppet livsviktig kreftmedisin

Kreftsyke Geir-Arne Ovaldsen (44) får ikke sin livsviktige medisin
gjennom tollen. Medisinen er ikke godkjent av Legemiddelverket, og er
dermed blitt returnert. Nå fortviler familien over byråkratiet.

Av: Knut Ivar Aarstein - knut@vol.no
10.12.2007 Kl. 15:06 oppdatert 8.12.2008 Kl. 09:06

Geir-Arne Ovaldsen (44) fra Melbu fikk i sommer sjokk-beskjeden:
- Du har uhelbredelig hjernekreft, som du vil dø av.

Geir-Arnes søster Karina Ovaldsen, og hans samboer gjennom tjue år, Sylvi Hokland leste da de
ble klar over den diagnosen det de kom over av litteratur om den svært alvorlige kreftformen
Glioblastoma multiforme. De fant ut at Geir-Arnes eneste sjanse for å overleve, er en behandling
som det norske helsevesen ikke er i stand til å tilby.

Eneste sjanse
Løsningen for familien ble å dra til utlandet for å få behandling. Nå har Geir-Arne Ovaldsen fått
beskjed om at han ikke får sine livsviktige medisiner inn i landet. Både kreftpasienten og familien
rundt han fortviler over byråkratiet.

En artikkel i Illustrert Vitenskap fenget interessen: En lege i Canada har nemlig funnet ut at
stoffet dikloroacetat (DCA) dreper både lunge – bryst, og hjernekreftceller. Kreftcellene ser ut til



å begå selvmord.

- Det som stod klart for oss, også på bakgrunn av legenes uttalelser i Tromsø hvor Geir-Arne har
fått strålebehandling, cellegift og kortisonbehandling, er at pasientene med denne diagnosen i
Norge per i dag ikke har en sjanse, sier Karina Ovaldsen.
- De dør ett til to år etter at kreften er påvist, legger hun til.

Oppe og går
- Vi ville gi Geir-Arne en sjanse, og tok kontakt med en lege i Canada som kan vise til resultater i
kreftbehandlingen, og som bruker DCA. Han ga oss positivt svar på under et døgn. Dermed takket
vi nei til tilbudet om videre behandling i Tromsø, og dro til den canadiske klinikken, sier Sylvi
Hokland.

- Jeg var i elendig form, og følte ikke at jeg hadde noe å tjene på å fortsette i Tromsø. Ikke vet jeg
om det er en mirakelkur jeg har fått, men jeg er i alle fall i langt bedre form nå enn jeg var før
behandlingen startet, sier pasient Geir-Arne Ovaldsen til Vesterålen Online.

Legen ved kreftavdelingen i Tromsø så ifølge familien ikke med særlig blide øyne på avgjørelsen
om å dra til Canada.
- Nei, det var veldig lett å se. Sykehuset har ikke på noen måte bidratt til å hjelpe oss. Blant annet
ville de ikke prioritere å få oversatt epikrisen – som er oppsummeringen av sykdomsstatus,
sykdommens årsak, og utvikling - til engelsk. Og de ønsket oss ikke en gang god tur da vi dro,
sier Karina Ovaldsen.

Norge henger etter
- I Canada ble vi tatt veldig godt imot av kreftlegen, som heter Akbar Khan. Han har vært helt
fantastisk, og fulgt oss opp hele veien. Og noe må ha skjedd. Jeg opplever at medisinen DCA har
hjulpet meg veldig. Nå er jeg mot alle odds på beina, sier Geir-Arne Ovaldsen. Han sier det skal
bli interessant å se de siste MR-bildene av hjernen. Kan svulsten ha blitt mindre? undrer han.

Hele familien understreker at Geir-Arne Ovaldsen har fått veldig god behandling av både leger og
pleiere underveis. Det er imidlertid et men de vil fremheve:
- Norge er ikke akkurat et foregangsland innen medisinsk forskning. Og vi ville oppsøke et seriøst
fagmiljø utenfor Norge, som kan vise til resultater. Det er ikke noen heksedoktor vi snakker om
her, sier Sylvi Hokland til VOL.

Altfor byråkratisk
Hun synes man i Norge tenker for snevert, og ikke har evnen til å ta inn over seg at man er helt
bakpå, med kreftsykdommen til hennes mann som et godt eksempel.
- Hva hadde vi å tape? er hennes retoriske spørsmål.

Sjokket var stort da familien vel hjemme i Norge fikk brev om at en forsendelse med medisinen
DCA var blitt stoppet av tollmyndighetene, og returnet.
- Den er ikke godkjent av Legemiddeltilsynet, og slipper dermed ikke inn. Samtidig er det viktig å
understreke at dette er medisin som ikke på noen måte kan misbrukes. Nå skulle Geir-Arne vært i
gang med sin kur, og vi er på overtid. Dette er fortvilende, sier familien.


